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сучасна юстиція україни        міжнародне співробітництво

Рада Європи
підтримує законопроект Мін’юсту 

Міністр юстиції Павло Петренко та заступник Міністра юстиції Іван Ліщина 
провели зустріч з делегацією Ради Європи. Учасники зустрічі обговорили причини невиконання 
судових рішень, винесених проти держави Україна, питання створення ефективної системи 

виконання рішень судів та наголосили на необхідності якнайшвидшого прийняття 
розробленого Мін’юстом законопроекту, який забезпечує вирішення цих проблем.

Павло Петренко наголосив, 
що відповідний проект зако-
ну (№ 8533) вже зареєстровано 
у Верховній Раді. Документ от-
римав схвалення у профільному 
комітеті й готовий до винесення 
на розгляд депутатів на найближ-
чому сесійному тижні. Законопро-
ект  передбачає вдосконалення 
механізму погашення заборгова-
ності держави за рішеннями судів 
та розширює  можливості держав-
ного виконавця з визначення суми 
заборгованості. Це забезпечить 
передання таких рішень для ви-
плати до Державної казначейської 
служби. Передбачена компенсація 
за тривале невиконання рішення 
національного суду, запровад-
ження нових строків подачі заяв 
про виконання рішень судів щодо 
держави. Законопроектом удоско-
налено механізм відшкодування 
збитків держбюджету внаслідок 
виконання рішень ЄСПЛ.

Заступник Міністра юстиції 
Іван Ліщина звернув увагу на те, 
що за останні кілька років Міні-
стерство юстиції та український 

Уряд змогли забезпечити виплату 
коштів, які було присуджено в рам-
ках звернень громадян до ЄСПЛ. 
«Це була серйозна проблема, перед 
якою ми постали, коли прийшли 
працювати в Уряд. Колишня влада 
не виділяла в достатньому обсязі 
кошти на ці потреби, тому накопи-
чилися дуже великі борги, з якими 
ми зараз розбираємося. Прийняття 
законопроекту дасть можливість 
Уряду проводити цю роботу значно 
ефективніше й оперативніше, вирі-
шити проблему комлексно», – під-
креслив Іван Ліщина.

Голова офісу Ради Європи 
в Україні Мортен Енберг наголосив 
на повній підтримці розробленого 
законопроекту. «Ми відчуваємо 
дуже велике натхнення з приводу 
розробки цього законопроекту. 
Однак до Ради Європи входять 
48 країн, частина з яких не так оп-
тимістично налаштовані. Тому в бе-
резні на черговому засіданні Комі-
тету міністрів Ради Європи Україні 
треба продемонструвати позитив-
ні сигнали. Один з них– прийняття 
цього закону. Однак цього не до-

статньо – важливо продемонстру-
вати його реальну імплементацію 
та вирішення питання виконання 
рішень не тільки в частині виплат, 
але й в цілому»,– зазначив він.

Учасники зустрічі також обгово-
рили хід судової реформи, як важ-
ливої складової гарантування вико-
нання судових рішень в країні.

Голова Департаменту з питань 
виконання рішень Європейського 
суду з прав людини Фрідрік Сунд-
берг позитивно оцінив судову ре-
форму, яка нині запроваджується 
в Україні, але вказав на те, що про-
блема затягування виконання су-
дових рішень й нині залишається 
актуальною.

Павло Петренко звернув увагу 
на те, що повністю реформова-
но лише Верховний Суд, куди 
прийшли нові судді. Нині робота 
цього суду фактично не викли-
кає нарікань. Найбільш пробле-
мною нині є ланка місцевих судів, 
до яких в  переважній  біль-
шості звертаються громадяни. 
Процес їх реформування продов-
жується.   


